
Oslava výročí partnerství se vydařila 

V úterý 18. října 2022 se v prostorách gymnázia i historického centra města Vimperk uskutečnilo 

setkání vimperských a bavorských gymnazistů. Ačkoliv se studenti obou škol setkávají na několika 

společných projektech každý rok, pokud tomu nebrání pandemická situace, tato akce měla 

neobyčejně slavnostní ráz. Společné aktivity totiž tentokrát mimo jiné připomněly, že obě partnerské 

školy – Všeobecné a sportovní gymnázium Vimperk a Johannes-Gutenberg-Gymnasium 

Waldkirchen – spolupracují nepřetržitě již 30 let. Původním záměrem bylo sice oslavit výročí o rok 

dříve, ale pandemická situace si vynutila jednoroční odklad. Projekt finančně podpořil Krajský úřad 

Jihočeského kraje a Česko-německý fond budoucnosti.   

Studenty obou škol úvodem přivítali svými pozdravnými projevy ředitelé obou škol. Mgr. Jan Heřta 

připomněl ve svém projevu důležitost spolupráce a různorodost projektů a jednotlivých setkání a 

popřál bavorským hostům příjemný pobyt. OStD Dr. Andreas Schöps vyzdvihl pečlivou přípravu a 

organizaci jednotlivých projektů a zdůraznil, že poznávání zahraničních zemí je v současnosti zásadní 

investicí a obohacením rozvoje budoucí generace. Oba ředitelé se také dotkli skutečnosti, že se 

studenti mohou setkávat v míru, který v současnosti není v celé Evropě samozřejmostí.   

Ve dvou třídách se následně rozběhly různé aktivity českých a bavorských studentů, které měly za 

úkol se vzájemně lépe poznat a použít své znalosti německého jazyka. Na řadu přišla i česká lidová 

píseň a prezentace vytvořené studenty o obou školách a městě Vimperk. Oba ředitelé mezitím 

společně projednali další rozvoj spolupráce obou škol, který by měl do budoucna dostat pevný rámec 

jednotlivých jedno i vícedenních aktivit v daném školním roce. Počítá se přitom s rozšířením možností 

a forem setkávání nejen studentů, ale i učitelů obou škol.  

Po obědě v hotelu Zlatá hvězda se studenti obou škol blíže seznámili s prostorem historického 

náměstí ve Vimperku, o němž společně zjišťovali řadu zajímavých informací.  

Za podařený průběh akce patří velké poděkování organizátorům akce na české (Mgr. Roman Hajník, 

Mgr. Jana Krišková, Mgr. Zdeňka Zámečníková) a na bavorské straně (StD Christian Seidel, StR Maria 

Wasmeier).  

Čtvrté desetiletí vzájemné spolupráce bylo zahájeno v uvolněné atmosféře a za nádherného 

podzimního počasí a na přípravě dalších projektů se již pracuje. Těšíme se na další setkání!   

Roman Hajník 

             


